



由主要承建商填報有關從事公營建築工程的工人的每日平均工資
Average Daily Wages of Workers Engaged
in Public Sector Construction Projects
as Reported by Main Contractors
2012年10月
October 2012

職業	Occupation	每日平均工資(元) Average Daily Wages(\$)
混凝土工	Concretor	1,165.5
砌磚工	Bricklayer	939.0
地渠工	Drainlayer	1,081.5
砌石工	Mason	1,212.2
鋼筋屈紮工	Bar bender and fixer	1,366.4
金屬工	Metal worker	885.6
普通焊接工	General welder	987.5
結構鋼架工	Structural steel erector	1,080.5
結構鋼材焊接工	Structural steel welder	1,122.0
索具工(叻架)/金屬模板裝嵌工	Rigger/metal formwork erector	985.9
木模板工	Carpenter (formwork)	1,251.4
細木工	Joiner	917.8
水喉工	Plumber	937.8
建造機械技工	Construction plant mechanic	923.8
機械設備操作工人(負荷物移動機械)	Plant & equipment operator (load shifting)	833.0
重型車輛駕駛員	Truck driver	695.2
鑽破工	Rock-breaking driller	1,007.5
瀝青工(道路建造)	Asphalter (road construction)	759.1
竹棚工	Bamboo scaffolder	1,189.9
潛水員	Diver	1,903.8
批盪工	Plasterer	994.7
玻璃工	Glazier	890.1
髹漆及裝飾工	Painter and decorator	823.7
平水工	Leveller	931.5
雲石工	Marble worker	1,030.0
電氣裝配工(包括電工)	Electrical fitter (incl. electrician)	766.5
機械打磨裝配工	Mechanical fitter	669.2
空調製冷設備技工	Refrigeration/air-conditioning/ventilation mechanic	678.5
消防設備技工	Fire services mechanic	743.4
升降機及自動梯技工	Lift and escalator mechanic	605.2
屋宇設備保養技工	Building services maintenance mechanic	711.1
強電流電纜接駁工	Cable jointer (power)	1,230.0 *
普通工人及雜工	General workers and labourers	652.6

註釋：

- (1) 上表的數字乃根據由公營建築工程(指建築署、土木工程拓展署、渠務署、機電工程署、環境保護署、路政署、房屋署及水務署範圍的工程項目)的主要承建商自行填報的行政報表,即GF527「建造工程的地盤工人調配及工資月報表」的資料編製而成。因此,該等資料並不能代表建築行業的整體情況,只用以計算公營建築工程工資成本的變動。
- (2) 鑑於建造業所採用的一些普遍做法,工資成本的數據可能已包括如服務費、行政費用等成本元素。因此,工資數字未必能反映建造業工人所取得的工資。
- (3) 一些職業的每日平均工資可能有較大的按月波動,這主要是由於這些職業的人力需求較小,每月只有很少數目的公營建築工程聘請有關工人所致。
- * 指2012年8月的每日平均工資,原因是其後沒有更新的數字。

Notes :

- (1) Figures in the above table are compiled based on the information obtained from the self-administered monthly returns on "Site Labour Deployment and Wage Rates for Construction Work" (GF527) completed by main contractors in the public sector construction projects (i.e. construction projects under the purview of Architectural Services Department, Civil Engineering and Development Department, Drainage Services Department, Electrical and Mechanical Services Department, Environmental Protection Department, Highways Department, Housing Department and Water Supplies Department). Hence, they are not meant to represent the overall situation of the construction industry and are used for deriving the changes in labour costs in public sector construction projects only.
- (2) In view of some common practices adopted by the construction industry, the wage cost data may have included such elements as service charges, administrative overheads, etc. Hence, the wage rate may not reflect the wage received by the workers in the construction industry.
- (3) The average daily wages of some occupations may be subject to relatively large fluctuations from month to month. This is mainly because the number of workers required for these occupations is relatively small and only a small number of public sector construction projects employ such workers each month.
- * Refers to the average daily wage for August 2012 as there is no more up-to-date figure.

如有查詢,請與政府統計處工資及勞工成本統計組(一)聯絡:
電話 : (852) 2887 5207
傳真 : (852) 3579 2070
電子郵件 : wages_pscp@censtatd.gov.hk

For enquiries, please contact the Wages and Labour Costs Statistics Section (1) of the Census and Statistics Department :
Tel. No. : (852) 2887 5207
Fax No. : (852) 3579 2070
E-mail : wages_pscp@censtatd.gov.hk

上列每日平均工資刊載於本處網站
(網址 : http://www.censtatd.gov.hk/hkstat/sub/sp210_tc.jsp?productCode=B1050013)
The above average daily wages are available from the website of the department
(Address : http://www.censtatd.gov.hk/hkstat/sub/sp210_tc.jsp?productCode=B1050013)